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روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی

اخبار 2

خراسان جنوبی 61 سال پیش         
 در روزنامه

پست در ایام عید کار کرد

1338در  فروردیـن   13 تاریـخ  بـه   2818 شـماره  در  خراسـان  روزنامـه 
مطلبـی در صفحـه 6 آورده اسـت: در ایـام عیـد باجـه هـای پسـت و باجـه 
تلگراف باز بود و در بخش توزیع آقایان محمد حسـین کبابی، غلامحسـین 
افضلیـان، علـی اکبـر ظهـوری – عبـاس شـکیبایی در پسـت خـود حاضـر و 
بـا کمـال علاقمنـدی کار میکردنـد همچنیـن آقایـان ظهـوری و شـکیبائی 
ماموریـن توزیـع پـاکات در همانروزیکـه پسـت میرسـیده نامـه هـا را توزیـع 
مینمودنـد و کارت هـای تبریـک و نامـه هـا و مطبوعـات را بموقـع بدسـت 

میرسـاندند. صاحبانـش 

ستون حرف مردم 
روزنامه خراسان جنوبی 

انعکاس دهنده صادق نظرها، 
انتقادها و مشکلات شماست.

حرف مردم 

                                                
ــر: نماب

056 32448054  
پیامک:

2 0 0 0 9 9 9  
ــن: تلف

056 32448050

در شرایطی که برخی خیابان های بیرجند از  ●
جمله بولوارهای مدرس و معلم شاهد فعالیت 
تعداد زیادی از شعب بانک است اما در شمال 
شهر و از جمله محدوده شعبانیه این شعب دیده 
نمی شود و مردم مجبور به مراجعه به مرکز شهر 
هستند. متولیان بانک های استان برای دایر 
کردن شعب خود در این منطقه هم اقدام کنند.

از اقدام دهیاری دستگرد برای ایجاد جوی  ●
آب در بولوار حافظ ممنونم. کاش این اقدام 
برای هر دو طرف بولوار انجام و مسیر تعریض 

می شد.

پیگیری حرف مردم

کمبود درمانی برای مقابله با 
کرونا در طبس وجود ندارد

»با توجـه به آمار بـالای مبتلایان کرونـا در طبس؛ 
چرا ایـن شهرسـتان از امکانات حداقلـی درمانی 
برخـوردار نیسـت؟«. ایـن پیـام 28 فروردیـن در 
سـتون حـرف مـردم درج شـد. معاونـت درمـان 
دانشـگاه علـوم پزشـکی بیرجنـد در پاسـخ اعـلام 
کرد که موضوع شـیوع بیمـاری کرونـا ویروس در 
شهرسـتان طبـس و مقایسـه آن بـا دیگـر مناطـق 
اسـتان در چهاردهمیـن و پانزدهمیـن جلسـه 
کرونـا  کنتـرل  و  پیشـگیری  دانشـگاهی  سـتاد 
ویـروس بررسـی شـده اسـت. در همیـن راسـتا 
و  دانشـگاه  درمـان  معـاون  از  متشـکل  تیمـی 
اعضـای هیئـت علمـی و تیـم درمـان بیمارسـتان 
ولیعصر)عـج( در بیمارسـتان شـهید مصطفـی 
انتقـال  ضمـن  و  شـدند  حاضـر  خمینـی)ره( 
تجربیـات، فرایندهـای درمانـی مـورد بازدیـد 
قـرار گرفتـه اسـت. از سـویی بـا اختصـاص بخـش 
بخـش  تفکیـک  و  کرونـا  درمـان  ویـژه  بسـتری 
اورژانـس و تعییـن آنـکال متخصـص عفونـی بـه 
عنوان آنکال دوم و معرفـی یک متخصص داخلی 
جدیـد و معرفی پزشـک عمومی، درمـان بیماران 
برابر آخریـن دسـتورالعمل هـای درمـان بیماری 
کوویـد 19 در حـال انجـام اسـت و هیـچ گونـه 
کمبـود درمانـی از نظر تخـت بسـتری و تجهیزات 

تشـخیصی، درمانـی و دارو وجـود نـدارد.

رئیس اتاق اصناف: 
60 درصد اصناف 
استان در شرایط 

شیوع کرونا متحمل 
خسارت شدند

روی ناخوش تسهیلات حمایتی به اصناف 
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تسویه مطالبات پیمانکاران بازآفرینی شهری 

همه مطالبات پیمانکاران حوزه باز آفرینی شهری استان تسویه شد. مدیرکل 
راه و شهرسازی گفت: همه مطالبات پیمانکاران حوزه بازآفرینی شهری در سه 
شهرستان که در اجرای بند الف تبصره 18 طرح بازآفرینی شهری دارای صورت 
وضعیت و کارکرد بودند پرداخت شد. »وحید داعی« افزود: مطالبات 18 پروژه 

باز آفرینی شهری چهار میلیارد تومان بود که تسویه شد.

پروازهای تهران و مشهد در آسمان استان

انصـاری - پروازهـای لغـو شـده بیرجند-تهران-بیرجنـد و بیرجنـد –مشـهد 
برقـرار شـد. 

مدیـر کل فرودگاه هـای اسـتان بـه خبرنـگار مـا گفـت: پـس از مکاتبـات و 
رایزنی هـای زیـاد بـا یکـی از شـرکت هـای هواپیمایـی کشـور بـرای برقـراری 
مسـیرهای جدید پـروازی بـه توافـق رسـیدیم و شـرکت مربـوط در حال بررسـی 
شـرایط اسـت. به گفتـه »طهماسـبی« در برنامـه تابسـتانی تعـداد چهار پـرواز در 
طـول هفتـه در مسـیرهای تهران-بیرجند-تهـران و بیرجنـد - مشـهد برقـرار 
خواهـد بـود و بـا توجـه بـه 28 پـرواز هفتگـی فـرودگاه بیرجنـد هیـچ یـک از ایـام 
هفتـه بـدون پـرواز نخواهیـم بـود و ظرفیـت ایجـاد شـده پاسـخ گـوی نیاز اسـتان 

خواهـد بـود.

نماینده ولی فقیه در خطبه های نماز عید فطر
ویروس فرهنگ غرب انسان را نابود می کند

امروز بدترین ویروس دنیا، ویروس فرهنگی غرب است 
که انسان را از ریشه و هرچه  دارد نابود می کند. نماینده 
ولی فقیه در استان در خطبه های نماز عید فطر گفت: در 
این شرایط آن چه می تواند دنیا را اداره کند اسلام و ایمان 

است و سیستم سرمایه داری کثیف غرب کمک کننده 
نیست. حجت الاسلام والمسلمین »عبادی« همچنین با 
اشاره به این که پیروزی های نظامی سوم خرداد، سالروز 
فتح خرمشهر، از مردم ایران، خط قدرتی را در جهان رقم 

زد، افزود: مردم در موضوع بیماری کرونا و ارتباط خود 
با قرب الهی و در پیروزی میدانی صحنه فرهنگی، 
یک افتخار جدید رقم زدند. وی با یادآوری این که 
هنوز کسانی در کشور هستند که شب را رو به اروپا می 
خوابند، گفت: امروز باید بیش از هر چیز، به خودمان، 
فرهنگ، اصالت، اعتقاد و ایمانمان برگردیم زیرا آن چه 

می تواند دنیا را اداره کند اسلام و ایمان است.

اکبری

 در حالی ثبت نام برای برخورداری از تسهیلات کرونایی 
12 تا 16 میلیونی مشاغل و اصناف آسیب دیده از کرونا 
در روزهای پایانی اردیبهشت آغاز شده است که بسیاری 
از مشاغل که طی این مدت ضررهای سنگینی را متحمل 
شدند خارج از گود حمایت  قرار دارند و برخی از مشاغل 
هم شروط دریافت این تسهیلات را بسیار سخت گیرانه 
می دانند. به گزارش »خراسان جنوبی« حفظ کارگر 
و پرداخت حق بیمه در زمان شیوع بیماری و حفظ 
اشتغال از جمله شروط پرداخت تسهیلات یادشده برای 
13 رسته مشاغل پر خطر شامل تولید و توزیع پوشاک، 
رستوران و طباخی، تالارها، مراکز گردشگری و اقامتی، 
مجتمع های فرهنگی و هنری و رسانه ای، آموزشگاه 
های رانندگی، سالن های زیبایی و ... آسیب دیده از 
کروناست و متقاضیان از نیمه اردیبهشت در صف ثبت نام 
قرار گرفتند تا در روزهای آغاز خرداد برای انعقاد قرارداد 
و دریافت، پشت باجه بانک های عامل قرار گیرند. اما آن 
چه سبب گلایه کارفرمایان متضرر، شده است شرایط 
سخت گیرانه برای برخورداری از این تسهیلات است.  
یک رستوران دار با بیان این که شرط پرداخت حق بیمه 
برای اسفند و فروردین و اردیبهشت گذاشته شده است، 
گفت: به دلیل درآمد پایین و بهره مند شدن نیروها از بیمه 
بیکاری، از زمان شیوع کرونا نیروها را تعدیل کردیم اما آن 
ها بیمه بیکاری نگرفته اند و کارفرما هم مشمول دریافت 

تسهیلات نمی شود. وی نرخ بالای تسهیلات و زمان 
کوتاه برای بازپرداخت را از دیگر معایب این تسهیلات 
دانست و افزود: شرایط آینده شغلی ما مشخص نیست 
و نمی دانیم در آینده چه میزان درآمد خواهیم داشت تا 
جوابگوی باز پرداخت تسهیلات باشیم. یک آرایشگر نیز با 
بیان این که بیشتر نیروهایش روزمزد بودند و برخی نیروی 
بیمه شده هم به دلیل درآمد نداشتن و هزینه مجبور به 
استفاده از بیمه بیکاری شدند، گفت: برای سه ماه اعلام 
شده بیمه پرداخت نکردیم بنابراین مشمول استفاده از 
تسهیلات نیستیم. رئیس اتحادیه پوشاک استان هم با 
بیان این که بیشتر فعالان این صنف بیمه خویش فرما و 
نیروهای فعال این حوزه روزمزد هستند و شرط فهرست 
بیمه، شرایط را سخت کرده است، گفت: این تسهیلات 
به واحدهای صنفی که کارگر بیمه شده داشته و از بیمه 
بیکاری استفاده نکرده باشند، تعلق می گیرد. »اسماعیل 
زاده« افزود: صنف پوشاک در تولید و توزیع ، ضررهای 
زیادی متحمل شده بنابراین بهتر است مسئولان چاره 
اندیشی کنند تا از ضرر و ورشکستگی بیشتر اصناف 

جلوگیری شود.

کمک فقط به 300 نفر
رئیس اتاق اصناف هم با گلایه شدید از وضعیت موجود و 
وعده های بر زمین مانده و عملی نشده، شرایط پرداخت 
تسهیلات برای اصناف را بسیار سخت دانست و گفت: 
نامه ای برای اتاق اصناف ایران نوشته و از مقامات استانی 

هم خواستار پیگیری مشکلات شده ایم تا تمام اصناف 
متضرر از کرونا از تسهیلات استفاده کنند و وعده های داده 
شده عملی شود. »علیزاده« افزود: قرار است تسهیلات 
به صورت پلکانی به اصناف متضرر پرداخت شود و ما به 
عنوان متولی اصناف تمام اطلاعات اشخاص را برای 
حمایت به وزارتخانه و نهادهای مرتبط ارسال کرده ایم و 
تاکنون برای بیش از هفت هزار نفر از اصناف درخواست 
کمک کردیم که به کمتر از 300 نفر کمک شد. وی با بیان 
این که واحدهای صنفی به دلیل نداشتن درآمد مجبور به 
تعدیل نیرو شدند و حتی صنفی هم داشته ایم که اسفند 
حق بیمه پرداخت کرده است و فروردین و اردیبهشت 
توان پرداخت حق بیمه و حقوق نداشته اما از دریافت 
تسهیلات محروم شده است، افزود: 60 درصد اصناف 
استان متحمل خسارت شدند. وی نرخ 12 درصدی 

تسهیلات را هم بالا دانست.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم با اشاره به 
گفت:  تسهیلات  دریافت  مشمول  شغلی  رسته   13
کارفرمایانی که نیروهای خود را تعدیل نکرده ، از سال 
گذشته در مشاغل خود فعال ، حق بیمه کارفرمایی یا 
خویش فرمایی پرداخت کرده و کارگران واحد از بیمه 
بیکاری استفاده نکرده باشند می توانند از این تسهیلات 
استفاده کنند، به گفته »اشرفی« 12 میلیون تومان با ارائه 
سفته، مبالغ بالاتر تا 180میلیون تومان با ارائه سفته و 
معرفی ضامن و بیش از آن با وثیقه مورد قبول بانک  تا دو 

ماه آینده به متقاضیان پرداخت می شود.

کرونایی ها 654 نفر شدند

تعداد مبتلایان به کرونا در خراسان جنوبی، با شناسایی دو مورد جدید به 6۵۴ 
نفر رسید. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند، گفت: در 2۴ ساعت گذشته 
از 90 آزمایش انجام شده، 88 مورد منفی و دو مورد مثبت بود. دکتر»مهدی 
زاده«دو نفر جدید را مربوط به نهبندان دانست و افزود: از مجموع کل مبتلایان 
سه نفر بستری هستند و 606 نفر بهبود یافته و ۴۵ نفر فوت کرده اند. به گفته 
وی شهرستان های بیرجند، طبس و درمیان همچنان در رده های اول تا سوم 

تعداد مبتلایان قرار دارند.

تکمیل ۱03 پروژه ناتمام تاپایان سال 

فهرست محرومیت زدایی
حسین قربانی – رشد چشمگیر اعتبارات، طرح هاب شتر، 
نهضت گلخانه ای، تسریع در دوبانده سازی جاده ها، 
رشد اشتغال، ساخت 10 هزار خانه برای محرومان و ... 
بخشی از فعالیت هایی بود که استاندار از آن به عنوان راه 
های محرومیت زدایی در استان نام برد که هدف گذاری 
شده  است  و در مرحله اجرا قرار دارد. »معتمدیان«یکی 
از برنامه های مهم امسال را تکمیل پروژه های ناتمام  

و بهره برداری از 103 پروژه تا پایان 99 بیان کرد و با 
بیان این که 36 درصد اعتبارات این پروژه ها طی هفته 
جاری تخصیص می یابد، احداث 100 بند خاکی را 
از برنامه های امسال دانست و گفت: به دلیل شیب 
سرزمینی به سمت افغانستان، بخش زیادی از روان 
آب های استان خارج می شود که اگر بتوانیم 20 درصد آن 
را مدیریت کنیم بخش قابل توجهی از نیاز آب کشاورزی 
تامین خواهد شد. وی در جمع خبرنگاران، احداث 
مخزن تغذیه مصنوعی در چهار شهرستان مرزی استان 
برای نگهداشت 10 میلیون متر مکعب آب را از دیگر 

برنامه ها اعلام کرد. او مهم ترین بخش در جذب منابع 
ملی را مربوط به راه های استان دانست و افزود: با تمرکز 
در این بخش پروژه های تعطیل شده از سر گرفته  و بیش از 
222 میلیارد تومان اعتبار جذب شد که چهار برابر سال 
9۷ بود. وی با اشاره به این که عملیات احداث قطعه 16 
راه آهن در سفر معاون اول رئیس جمهوری به استان آغاز 
شد و  هم اکنون کمتر از 20 درصد پیشرفت دارد، گفت: 
امسال هم اعتبارات خوبی در این خصوص دیده شده 
است و افزون بر آن با استفاده از فاینانس خارجی، ۷00 

میلیون یورو برای این پروژه اختصاص می یابد. 
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رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی : 

حضور هواپیماهای 
سم پاش مستلزم 

باند فرود است 
که دراستان 5 

نقطه جانمایی 
شده و 2 نقطه 

مربوط به نهبندان 
است اما ورود این 

هواپیماها زمانی 
انجام می شود 

که حضور ملخ ها 
به مرحله طغیان 

برسد 

گروه شهرستان ها 

 دهه اول اردیبهشت بود که هجوم ملخ های صحرایی به 
نهبندان و سپس سربیشه، زیرکوه و درمیان رسانه ای شد 
و اکنون نیز صحبت هایی به نقل از مسئولان محلی مطرح 
است که این ملخ ها خود را به عشق آباد طبس رسانده اند 
تا روز به روز بر وسعت مناطق مورد حمله این آفت افزوده و 
به همان نسبت کار مقابله با آن ها سخت تر شود چرا که با 
شدت گرفتن بادهای موسمی 120 روزه سیستان کانون 
تحت سیطره ملخ ها نیز گسترده تر می شود. البته نباید در 
این میان کمبود  امکانات و تجهیزات مقابله با ملخ ها را در 
نقاط درگیر با این آفت نادیده گرفت.گفته های فرماندار 

نهبندان حکایت از گستردگی کانون های آلوده به آفت 
ملخ صحرایی در این شهرستان و در نتیجه سخت تر شدن 
کار مقابله با آن ها دارد طوری که از کشاورزان هم خواسته 
شده است تا پا به میدان کار زار بگذارند و به مدد مدیران 

جهاد کشاورزی و منابع طبیعی بیایند.

امکانات کم، وسعت آلودگی بسیار
مهندس»بیکی« به عملیات سم پاشی در کانون های 
آلوده نهبندان با استفاده از چهار دستگاه یو. ال. دی و 12 
دستگاه سم پاش پشتی اشاره و اظهار می کند که هرچند 
نهادهایی چون سپاه و بسیج، ارتش و دام پزشکی نیز به 
میدان مقابله آمده اند اما چون وسعت و پراکندگی آفت 

بسیار است امکانات شهرستان پاسخ گو نیست و باید از 
تجهیزات و امکانات استانی مدد گرفته شود. او با اشاره 
به آلودگی 40 هزار هکتار از عرصه های طبیعی نهبندان 
به حضور ملخ صحرایی، از کمبود نیروی انسانی در کنار 

امکانات و تجهیزات مقابله با این آفت خبرمی دهد.
وی گفت: ملخ ها به مزارع گندم و جو خسارت وارد کرده 
اند اما هنوز برآورد خسارت انجام نشده است زیرا نیروهای 
موجود در حال سم پاشی نقاط آلوده هستند و هنوز 
خواسته این شهرستان برای استفاده از هواپیماهای سم 

پاش محقق نشده است.

50 هزار هکتار در عرصه تاخت و تاز 
پیش بینی رئیس سازمان جهاد کشاورزی نیز از وسعت 
عرصه های نقاط آلوده به ملخ صحرایی، 50 هزار هکتار 
است که در 14 هزار و 50 هکتار سم پاشی انجام شده 

است.
 مهندس»قوسی« بیشترین سطح آلودگی به آفت ملخ را 
مربوط به نهبندان می داند و از مقابله با این آفت در 13 
هزار هکتار از نقاط آلوده آن خبر می دهد. او با اشاره به این 
که گرم شد هوا و وزش بادهای موسمی کار مقابله با ملخ 
ها را سخت تر کرده است، ادعا می کند که کمبود خاصی 
برای مقابله با آفت وجود ندارد چرا که در جلسه هایی 
که به این منظور برگزار شده است، مقرر شد نیروهای 
سپاه، ارتش و بسیج به میدان بیایند. همچنین 7 تن سم 
خریداری شده و 8 تن دیگر در مرحله خرید است. او با 
بیان این که یک کارشناس به عنوان معین در نهبندان برای 
انجام کارها مستقر است، می افزاید: کار مقابله با ملخ های 
صحرایی تا ابتدای مرداد ادامه دارد و با گرم شدن هوا شاید 
کمی کار فروکش کند اما از بهمن دوباره این آفت حالت 
طغیانی به خود می گیرد و مبارزه دوباره آغاز می شود. او 
هجوم ملخ ها را از مرزهای پاکستان و افغانستان اعلام و 
پیش بینی می کند که تا سه سال آینده استان درگیر ملخ 

های صحرایی باشد.

حضور هواپیما مستلزم باند فرود
او حضور هواپیماهای سم پاش را مستلزم باند فرود می داند 
که دراستان پنج نقطه جانمایی شده و دو نقطه مربوط به 
نهبندان است اما ورود این هواپیماها زمانی انجام می شود 
که حضور ملخ ها به مرحله طغیان برسد اما در شرایط فعلی 
با استفاده از دستگاه HULV و سم پاش ها مقابله با آفت 
امکان پذیر است. به گفته وی استفاده از هواپیماهای سم 

پاش پرهزینه است و آلودگی زیست بوم بیشتر می شود.

جشن متفاوت بندگی  

نماز عید فطر امسال به دلیل شیوع بیماری کرونا در مصلا های مناطق سفید و 
مساجد مناطق غیر سفید استان برگزار شد. 

به گزارش»خراسان جنوبی« نماز عید سعید فطر امسال به سبب شیوع بیماری 
کرونا با رعایت دستورالعمل های بهداشتی از جمله رعایت فاصله اجتماعی، 
داشتن ماسک، دستکش ، مهر شخصی و توزیع نشدن نذورات در مصلا های 
مناطق سفید از جمله زیرکوه و نهبندان و مساجد مناطق غیر سفید استان 

برگزار شد. 
در بیرجند نماز عید فطر افزون بر مساجد نقاط مختلف شهر در مسجد امام 
حسین)ع( به امامت حجت الاسلام والمسلمین عبادی، نماینده ولی فقیه و 

امام جمعه بیرجند اقامه شد.

خروجی جلسه 

نصب 50 فرستنده دیجیتال تا هفته دولت

مقابله برفکی 
صدمیـن فرسـتنده دیجیتـال اسـتان در روسـتای 
نوقنـد درمیـان بهـره بـرداری شـد. اسـتاندار در این 
مراسـم گفـت: بـه زودی در بخـش ضریـب نفـوذ 
دیجیتـال، خـروج اسـتان از محرومیـت را اعلام می 
کنیـم. »معتمدیـان« ادامـه داد: بـا هـم افزایـی و کار 
تیمی دسـتگاه هـای اجرایـی و نهادهـای حمایتی، 
تـا هفتـه دولـت امسـال 50 فرسـتنده دیجیتـال در 
اسـتان راه انـدازی مـی شـود. وی اظهـار امیـدواری 
کـرد کـه بـا برنامه ریـزی هـای انجـام شـده تـا پایـان 
دولت همه روسـتاهای اسـتان از اینترنت پرسرعت 
برخـوردار شـود. به گـزارش »خراسـان جنوبـی« راه 
اندازی این فرسـتنده از مصوبه های سـفر استاندار 
به درمیان بود که به نمایندگی از پنج فرستنده دیگر 
افتتاح شـد. بنابر ایـن گزارش اسـتاندار از روسـتای 
ماسـنان بخـش قهسـتان درمیـان هـم بازدیـد کـرد 
کـه دهیـار و اعضـای شـورای اسـلامی ایـن روسـتا، 
نبـود پوشـش تلفـن همـراه و اینترنـت، لـزوم اجرای 
طـرح هـادی، آمـوزش کشـاورزان، کمـک بـه رفـع 
آفت زنـگ زرشـک و اجرای دیـوار سـاحلی رودخانه 
را از درخواسـت های مـردم اعلام کردند. اسـتاندار 
بعد از شـنیدن خواسـته های مردم، پیگیـری موارد 
مطرح شـده و بررسـی کارشناسـی آن را از فرماندار 

شهرسـتان خواسـتار شـد.

معاون استاندار دستور داد 

سند توسعه درمیان تکلیف مدیران

 معـاون امـور عمرانـی اسـتاندار در نشسـت کاری بـا نماینـده بنیـاد علـوی در 
اسـتان، تکالیـف مدیـران مرتبـط را بـرای اجرایـی شـدن سـند توسـعه درمیـان 

تعییـن کـرد. 
سـید »کمـال الدیـن میرجعفریـان« درایـن نشسـت، تسـریع در اجـرای سـند 
توسـعه درمیـان را ضروری برشـمرد و خاطرنشـان کرد: سـال گذشـته 14 سـفر 
شهرسـتانی بـا حضـور اسـتاندار و بـه اتفـاق مدیـران اسـتان بـه دورتریـن نقـاط 
انجام و مشـکلات به صـورت میدانـی احصا و سـند توسـعه درمیان نیز بر اسـاس 

نیازسـنجیِ انجـام شـده، تدویـن شـده اسـت.
 وی افـزود: مصوبـه هـای سـفرهای شهرسـتانی اسـتاندار، یـک بـه یـک دنبـال 
می شـود و بیـش از ۹0 درصـد آن هـا اجرایـی شـده اسـت و در ایـن مسـیر اجـازه 
کوچـک تریـن تعللـی بـه دسـتگاه ها داده نمـی شـود. معـاون اسـتاندار تاکیـد 
کـرد: در اجرای سـند توسـعه درمیـان نیـز همـه مدیـران و دسـتگاه های اجراییِ 
مربوط، مکلـف به همـکاری خواهنـد بـود و دفتر امـور روسـتایی اسـتانداری نیز 
موظف به رصد و گره گشـایی مشـکلات اسـت. همچنین در طرح هـای تولیدی 
و اقتصادی، دسـتگاه  هـا موظف هسـتند اسـتعلام مربـوط را طی 10 روز پاسـخ 

دهنـد، در غیـر ایـن صـورت، پاسـخ اسـتعلام مثبـت تلقی می شـود.
 بـه گـزارش »خراسـان جنوبـی« در پـی سـفر معـاون اول ریاسـت جمهـوری 
در جریـان همایـش روز ملـی روسـتا و عشـایر بـه اسـتان و سـفر رئیـس بنیـاد 
مسـتضعفان کشـور، درمیـان بـه صـورت رسـمی بـه عنـوان یکـی از نقـاط هـدف 
بنیـاد مسـتضعفان تعییـن و تفاهـم نامـه محرومیـت زدایـی از ایـن منطقـه بیـن 

اسـتانداری و بنیـاد علـوی منعقـد شـد.

گزارشی از مراسم تشییع  محمد اردونی 

غواصی تا بهشت 

پیکر مطهر شهید ناو استوار دوم »محمد اردونی« 
از شهدای حادثه ناوچه کنارک همزمان با سالروز 
آزادسازی خرمشهر در شهرستان مرزی نهبندان 
تشییع شد. به گزارش»خراسان جنوبی« پیکر 
این شهید والامقام نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران روز شنبه با حضور خانواده معظم 
شهدا، فرماندهان نظامی و انتظامی، مسئولان 
و قشرهای مختلف مردم از محل گلزار شهدای 
گمنام تشییع و در آرامستان سیدالشهدای این 
شهر به خاک سپرده شد. شهید ناو استوار دوم 
محمد اردونی 21 اردیبهشت به همراه جمعی 
از دریادلان نیروی دریایی ارتش هنگام تمرین 
نظامی در آب های خلیج فارس به درجه رفیع 

شهادت نایل آمد.

فرماندار تاکید کرد:

لزوم تدوین سند فرهنگی نهبندان

هـدف از تشـکیل شـورای فرهنـگ عمومـی سیاسـت 
گذاری، پایـش و رصـد فرهنگی شهرسـتان و لازمه آن 

داشـتن یـک سـند فرهنگی اسـت. 

عمومـی  فرهنـگ  جلسـه  در  نهبنـدان  فرمانـدار 
شهرسـتان بـا بیـان این کـه بـر اسـاس سـند فرهنگی و 
واقعیـت هـای هـر جامعـه می تـوان در حـوزه سیاسـت 
گـذاری اقـدام کـرد، افـزود: تخصیـص اعتبـار بـرای 
راه انـدازی ایسـتگاه هـای صدا و سـیما در دسـتور کار 
کمیتـه برنامـه ریزی در سـال پیش روخواهـد بود، چرا 

که صـدا و سـیما در اصـلاح فرهنـگ و ترویـج فرهنگی 
خـاص، کمـک کننـده اسـت. »بیکـی« تصریـح کـرد: 
همـه دسـتگاه هـای دولتـی در اشـاعه فرهنـگ دخیل 
هسـتند، بنابراین برای حـل معضـلات فرهنگی مردم 
باید بـا حضـور در جامعه تصمیـم گیری کننـد و راهکار 

مناسـب ارائـه  شـود.

گزارشی از آتش ملخ ها به مزارع نهبندان 

استمداد ضد ملخی فرماندار 
از مسئولان استانی 

کاش مسئولان  صدای  نهبندانی هارا بشنوند   
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را بدون وابستگی 
به دیگر استان ها 

برگزار کرد

خارج از گود 

زهرا قربانی 

مشکلات  با  اما  رسد  نمی  نفر  هزار  به  تعدادشان 
متعددی دست و پنجه نرم می کنند. در روزهایی که 
کرونا رشته های ورزشی را با توقف فعالیت مواجه 
کرد، آن ها نیز فعالیتی روی تاتامی نداشتند. کونگ 
فوکاران در این شرایط  حمایت و اعتبار را چاره حل 
بخشی از مشکلات خود می دانند. آن طور که رئیس 
هیئت کونگ فوی استان می گوید: اعتبار چندانی در 
اختیار هیئت قرار نمی گیرد و حتی سال گذشته در 
اعزام به رقابت های کشوری مشکل داشتیم. به گفته 
»رضایی« بر اساس سیاست های جدید فقط تیم هایی 
حمایت می شوند که به طور حتم مقامی را به دست 
آورند در حالی که فعالیت در چنین شرایطی سخت 
است و با توجه به غیر قابل پیش بینی بودن میدان 

مسابقه، نمی توان تضمینی در این باره داد.

600 کونگ فوکار
او با اشاره به فعالیت ۶۰۰ کونگ فوکار در استان ادامه 
می دهد: این هنرجویان در شهرستان های قاینات، 
بیرجند، طبس، بشرویه و زیرکوه فعال هستند و در 
دیگر شهرستان ها به دلیل نبود مربی فعال، فعالیت 
چندانی نیست. به گفته وی با توجه به شیوع ویروس 
کرونا همه فعالیت ها متوقف شده است و ورزش در 
حالت خفته به سر می برد و البته برنامه خاصی هم از 

سوی فدراسیون اعلام نشده است.
وی ادامه می دهد: بر اساس ماهیت کونگ فو که باید 
آموزش ها و تمرین ها به صورت حضوری باشد امکان 
فعالیت در فضای مجازی وجود ندارد و در شرایط فعلی 
منتظریم که شرایط به قبل برگردد و فعالیت ها از سر 
گرفته شود، فقط فدراسیون بر اساس برنامه اعلامی 
به صورت آزمایشی قرار است یک دوره مربیگری درجه 

یک به صورت آنلاین برگزار کند.

نبود حمایت 
این فعال با سابقه ورزش استان که سال ها خاک میدان 
های ورزشی را خورده است از وضعیت فعلی حاکم بر 
ورزش استان ابراز نارضایتی می کند، ادامه می دهد: 
بر اساس برنامه ریزی های انجام شده تیر امسال مجمع 
انتخاب رئیس هیئت کونگ فوی استان برگزار می 
شود که منتظر برگزاری این جلسه هستم تا از دنیای 
این ورزش خداحافظی کنم هر چند فدراسیون با این 
تصمیم موافقت نکرده است اما با شرایط فعلی که 
همیشه باید به دلیل نبود اعتبار جلوی بچه های مردم 
خجالت زده باشم برایم رضایت بخش نیست و قبول 

مسئولیت در این وضعیت بسیار سخت است.
او با قدردانی از حمایت های استاندار از ورزش استان، 
به جلسه شورای عالی ورزش استان که سال گذشته 
برگزار شد اشاره می کند و ادامه می دهد: در این جلسه 
مطرح شد که اگر استاندار بتواند مدیریت ثابت حداقل 
دو ساله برای ورزش در نظر بگیرد بزرگ ترین کار را 
برای ورزش انجام داده است اما امروز ورزش در برهه ای 
به سر می برد که برای جهش نیاز به تجدید نظر مدیریتی 
دارد. به گفته وی دستگاه نمابر و خط تلفن کمترین 
امکاناتی است که یک هیئت ورزشی برای مکاتبه با 
فدراسیون نیاز دارد و در حالی که هیئت های دیگر 
استان ها به صورت الکترونیکی با فدراسیون در ارتباط 
هستند اما از زمان جابه جایی هیئت های ورزشی به 
سالن علوی با وجود درخواست های متعدد حتی همان 

امکانات اولیه هم برای دفتر هیئت فراهم نشده است و 
مجبور شدیم به صورت شخصی این امکانات را فراهم 

کنیم و مکاتبات با فدراسیون را از خانه انجام دهیم.

مشکل انتقال به ورزشگاه غدیر
به گفته وی با همه مشکلاتی که هیئت های ورزشی در 
فضای فعلی دارند، قرار است دفاتر هیئت های ورزشی 
به ورزشگاه غدیر که خارج از محدوده شهر است منتقل 
شود در حالی که فراهم کردن امکانات مورد نیاز هیئت 
های ورزشی در این مکان با توجه به عملکردی که دیده 

شده است دشوار خواهد بود.
وی به این نکته هم اشاره می کند که از سال 7۰ وقت 
و زندگی ام را وقف ورزش کردم و به صورت زیربنایی 
در کونگ فو کار شد طوری که هم اکنون خراسان 
جنوبی از نظر داور و مربی در حدی است که می توان 
مسابقات کشوری را بدون وابستگی به دیگر استان 
ها برگزار کرد. او با تاکید بر این که باید این سرمایه ها 
حفظ شود، ادامه می دهد: این که مربی تربیت شود 
اما مکانی برای فعالیت آن ها نباشد و آن ها مجبور 
باشند برای فعالیت 4۰۰ هزار تومان در ماه به بخش 
خصوصی بدهند نمی تواند ادامه دار باشد در حالی که 
تعداد زیادی سالن در استان وجود دارد که اگر برنامه 
ریزی درستی وجود داشته باشد و حداقل 1۰ درصد از 
فضاهای موجود در اختیار هیئت های ورزشی استان 

قرار گیرد مشکل رفع می شود. 

برترین کاراته کاهای استان 
مسـابقات مجازی کاراته اسـتان جـام رمضـان در قالب پویـش در خانـه بمانیم با 

معرفـی برترین هـا به پایان رسـید.
به گـزارش خبرنـگار ما رئیـس هیئـت کاراته اسـتان گفـت: در ایـن رقابـت ها که 
بـا حضـور 1۰۰ هنرجـو از همـه شهرسـتان هـای اسـتان برگـزار شـد در بخـش 
پسـران و در سـبک های کنترلی در رده سـنی زیر 1۰سـال محراب توحیـد نیا و 
امیر علی حاجت پـور اول و دوم و مهدیار وثوقی و محمد فاضـل نویدی به صورت 

مشـترک سوم شـدند.
بـه گفتـه »بخشـی« در رده سـنی 11تـا 13 سـال ایـن سـبک نیـز محمـد مهـدی 
اسـدی و امیـر محمـد نعیمـی اول و دوم شـدند و امیـر ارسـلان نظـر لـود و عباس 
علی زهی مقام سوم مشترک را کسـب کردند و در رده سـنی بالای 1۸سال نیز 
امیرحسین مهربان و متین راغبی اول و دوم و یوسف رضاخانی و محمد حسین 

معتمدی به صورت مشـترک سـوم شـدند.
وی ادامه داد: در بخش دختران سـبک های کنترلی در رده سـنی زیر 1۰ سال 
گروه »الف «عاطفه خاموشان و هستی عامل عناوین اول و دوم را کسب کردند و 
مبینا سـخن پرور و سـتایش عمانی به صورت مشترک سوم شـدند. در رده سنی 
زیر 1۰سـال گـروه »ب« هـم ریحانـه قریب و حکیمـه سـرزهی اول و دوم شـدند و 

هسـتی حاجی آبادی و نازیلا علیزاده مقام سـوم مشـترک را به دسـت آوردند.
به گفته وی در رده سـنی 11 تا 13سـال بهاره زنگویی و شـمیم زنگویی به مقام 
اول و دوم رسـیدند و دیبـا تبریـزی و نازنیـن علیـزاده بـه صـورت مشـترک سـوم 
شـدند و در رده سـنی 1۶و 17سـال هـم مقـام هـای اول و دوم بـه  نادیـا زارعی و 
ماعده نارویی رسـید و سـاجده خواجوی و لعیا کوهسـتانی جوان سوم مشترک 
را کسـب کردند و در رده سـنی بـالای 1۸سـال فاطمه زارعـی و فاطمـه فیروزی 
نـژاد اول و دوم و سـاجده سـلمانی مسـک و رویا مظلوم به صورت مشـترک سـوم 

شـدند.
وی افزود: در سبک های آزاد در رده کمربند نارنجی فاطمه اسدسلطان، مهسا 
عبداللهی و زهر ا اسد سـلطان، در کمربند سـبز معصومه کرمی و نگین مرادپور 

و کمربند زرد زینب خبازان و معصومه میلانیان برتر شـدند.
در رده سـنی 1۶ و 17 سـال هم صدیقه همتـی راد و مهدیه سـادات تقـی زاده و 
در رده سـنی بالای 1۸ سـال محدثـه عباسـی ، غزاله یـزدان پنـاه و جمیله جانی 

پـور در فهرسـت برترین هـا قـرار گرفتند.
بـه گفتـه وی قضـاوت سـبک کنترلـی در بخـش بانـوان بـر عهـده زیـرک، تقیـان، 
کیخانی و وطن خواه بـود و در بخش آقایان توسـط رضایی و طاهـری زاده انجام 
شـد و در سـبک هـای آزاد اکـرم ایلخانـی، زهـرا سـادات بنایـی، اکـرم سـورگی، 

مهنـاز عباسـپور و مهسـا عبـدی نیـز داوری مسـابقات را بـر عهده داشـتند.

دغدغه های آموزشی رکورددار پرش ایران
زهرا قربانی - 15 سال از ورودش به دو و میدانی 

می گذرد.
سال ها با موانع و کمبودها در این رشته ورزشی 
دست و پنجه نرم کرده اما عشق و علاقه نگذاشته 
است  در هیچ برهه ای از فعالیت دست بردارد و 
ساله   27 بهرامیان«  »عادل  های  تلاش  حاصل 
عضویت در تیم ملی دانشجویان، رکورد داری پرش 
همگانی،  هیئت  پرش  رکوردداری  دانشجویان، 
دارنده ثبت رکورد ایران، دو بار حضور در لیگ طلایی 
و ... است.او که چند سال به دلیل نبود مربی در 
استان مجبور شده است با هزینه شخصی به صورت 
تلفنی با یکی از مربیان کشوری ارتباط برقرار کند 
و از او برنامه تمرین بگیرد و عکس های تمرینش را 
برای او ارسال کند تا بتواند از نظر تکنیکی خودش 
را ارتقا دهد و مقام های متعددی را در رشته ورزشی 
اش به دست آورد امروز دغدغه آموزش دونده هایی 
را دارد که تازه به سمت این رشته ورزشی هدایت 
شده اند.این قهرمان ورزشی که در دوی 1۰۰ متر و 
پرش طول فعال است در کنار ورزش از مربیگری هم 
غافل نشده و افزون بر مربیگری درجه یک توانسته 
است مهر سال گذشته دوره مدرسی دو و میدانی 

را هم پشت سر بگذارد و حالا می تواند در این حوزه 
نیز اثر بخش باشد هر چند که هنوز از طرف هیئت 
دو و میدانی استان برنامه ای برایش در نظر گرفته 

نشده است.
دوره  یک  که  است  سال  پنج  از  بیش  وی  گفته  به 
مربیگری درجه 3 هم برگزار نشده و فقط چند دوره 
فراخوان ثبت نام داده شده است که بیش از 5۰ نفر 
متقاضی برای حضور در این دوره ها ثبت نام کردند.

این ورزشکار از مسئولان هیئت استان خواست برای 
بالابردن سطح فنی مربی ها و دونده ها از ظرفیت های 
استان استفاده کنند و با برگزاری دوره های مربیگری 
و ارتقا در افزایش تعداد، سطح فنی و به روز شدن مربی 
ها و به دنبال آن پرورش شاگردان بیشتر به بزرگ 
شدن خانواده دو و میدانی استان کمک کنند.او که 
از وضعیت زیرساختی این رشته هم گلایه دارد ادامه 
داد: هر چند کم کم با دوری ورزشگاه غدیر که مجهز 
به پیست تارتان است کنار آمدیم اما این پیست روز به 
روز فرسوده تر می شود و باید مسئولان برای ترمیم آن 
اقدام جدی انجام دهند.او با تاکید بر حمایت بیشتر 
مسئولان از این رشته ورزشی افزود: پایگاه قهرمانی 
سالن سرحدی فقط در اختیار قهرمانان ایران قرار می 

گیرد و دیگر افراد با استعدادی که هنوز نتوانسته اند 
در کشور قهرمان باشند مجبورند 

زیاد  های  هزینه  پرداخت  با 
در  را  سازی  بدن  تمرینات 
باشگاه های ورزشی دنبال 
کنند که نیاز است در این باره 

نیز تجدید نظر شود.
روزهای  در  تمریناتش  از  او 

که  کرد  صحبت  هم  کرونایی 
سلامت،  جاده  در  بیشتر 

توحید  پارک  تئاتر  آمفی 
صیاد  پارک  های  پله  و 
و  است  بوده  شیرازی 

برای تمرینات هوازی هم 
با چند نفر از شاگردانش به 
بند دره رفته و به تازگی با 
شده  انجام  های  پیگیری 

قرار است در پیست دو و 
میدانی ورزشگاه غدیر با 

رعایت نکات بهداشتی 
تمرینات را دنبال کند.

پرواز در آسمان شهرهای دیگر

سایت پروازی بیرجند منتفی شد
با از سـرگیری تمرینات ورزش های هوایی در کشور، فعالان ورزش های هوایی 
استان که تاکنون تلاش زیادی برای ایجاد سـایت پروازی در مرکز استان انجام 
داده و راه بـه جایـی نبرده انـد در اولیـن پرواز در سـال جدید بـه نیشـابور رفتند و 

در آسـمان این شـهر پرواز کردند.
مسـئول کمیتـه ورزش هـای هوایـی اسـتان بـه خبرنـگار مـا گفـت: رضـا هـادی 
نیـا، امیـر احمـدی، رضـا جعفـری، ایمـان دلاور، رضـا خارکـن و سـمیه زنگویـی 
بـه مدیریـت و مربیگـری مهـدی هـادی نیـا و مهـدی فیضـی در ایـن اردو حضـور 

داشـتند.
»هـادی نیـا« بـا اشـاره بـه پیگیـری هایی کـه بـرای ایجـاد یـک سـایت پـروازی در 
بیرجنـد انجـام داده اسـت، افـزود: از سـه سـال پیـش ایـن موضـوع مطـرح شـد و 
در سـفر نماینده انجمـن ورزش هـای هوایی کشـور به اسـتان بازدیـدی از مکان 
های شناسـایی شـده در چند نقطـه برای سـایت پـروازی داشـتیم کـه مکانی در 
محـدوده آبشـار چهـارده بیرجنـد مـورد تاییـد قـرار گرفـت امـا مشـکلاتی بـرای 
جاده دسترسـی این مکان وجود داشـت که در مکاتبه با اسـتانداری مطرح شـد 
اگـر تائیـد فنـی و امنیتی ایـن مـکان گرفته شـود بـرای احـداث جـاده اقـدام می 
شـود که تاییدیـه فنی گرفته شـد اما بـرای تاییـد امنیتی قرار بود جلسـه شـورای 
تامین تشـکیل شـود. وی ادامـه داد: در حالی که این جلسـه تشـکیل نشـد اما به 
تازگـی در نامـه ای که به هیئت انجمن های ورزشـی اسـتان ارسـال شـده اسـت 
مسـئولان امنیتـی اسـتان بـدون ایـن کـه دلیلـی را بیـان کننـد مطـرح کردند که 
نمـی توانیـد در ایـن مـکان پـرواز کنیـد و همـه هزینـه و وقتـی کـه بـرای ایـن کار 

گذاشـته بودیـم هـدر رفت.
او با گلایـه از این که دلیلـی برای منتفی شـدن این موضوع در نامه مطرح نشـده 
است، از مسـئولان مربوط خواسـت که نگاه ویژه تری به این رشـته داشته باشند 
و سـایت هـای پـروازی را در اسـتان هـای دیگـر کـه شـرایطی مشـابه بـا بیرجنـد 

دارنـد مـورد ارزیابی قـرار دهند. 
 او گفت  :  یک خلبـان برای این که بتواند در این رشـته ورزشـی موفق باشـد باید 
تمرین کند و در شـرایط فعلی مجبوریم برای تجربه یک پرواز حرفه ای رنج سـفر 
به شـهرهای دیگـر را متحمل شـویم چرا که چـاره ای جز ایـن نیسـت و نمی توان 

دست روی دسـت گذاشت.
او بـا اشـاره بـه ایـن که هـم اکنـون پیگیـر پیـدا کـردن فضایـی بـرای ایجاد سـایت 
پروازی در قاین هسـتیم تاکیدکرد: با توجه به افزایش هزینـه ها و خطرات جاده 
ای سـفر به شهرسـتان های دیگر و سـخت شـدن شـرایط اقتصادی به طـور حتم 
اگـر شـرایط بـرای فعالیـت در اسـتان فراهم نشـود روز بـه روز تعـداد فعـالان این 
رشـته کمتر خواهـد شـد و امیدواریم که مسـئولان با دیـد بازتری به ایـن موضوع 

نـگاه کنند و موانـع موجـود را از پیش پـای ورزشـکاران این رشـته بردارند.

 روی خط ورزش 

انتصاب در هیئت والیبال بشرویه 

رئیس جدید هیئت والیبال بشرویه معرفی شد. به گزارش خبرنگار ما در جلسه 
ای با حضور نجفی رئیس اداره ورزش و جوانان بشرویه، ملکی رئیس هیئت 
والیبال استان و شفیعی فرماندار بشرویه، سید حمید عبدی به عنوان رئیس 
هیئت والیبال شهرستان بشرویه معرفی و از زحمات علی یوسف پور رئیس سابق 

هیئت والیبال قدردانی شد.

ثبت نام کارآموزی 
کوهپیمایی

ثبت نام دوره کار آموزی کوهپیمایی آغاز شد. 
هیئت  رئیس  جنوبی«  »خراسان  گزارش  به 
کوهنوردی و صعودهای ورزشی بیرجند گفت: 
این دوره آموزشی به مدت سه روز به  صورت عملی 
و تئوری خواهد بود و ظرفیت هر کلاس هم 12 نفر 
است. به گفته »خسروی« مدرس بانوان در این دوره 
آموزشی سلیمه آهنی و آقایان مسعود خسروی 
خواهد بود و پس از به حد نصاب رسیدن نفرات با 
هماهنگی استاد و کارآموزان، زمان برگزاری این 
دوره اعلام می شود. وی افزود: همچنین دوره 
کارآموزی مقدماتی سنگ نوردی آقایان نیز با 
مدرسی نیما یساری و محمد امین الماسی بعد از 
به حد نصاب رسیدن نفرات با هماهنگی استادها 

و کارآموزان برگزار خواهد شد.

برترین های مرحله دوم 
چالش های خانه دارت 

طبس

در مرحله دوم چالش های خانه دارت طبس که 
با شعار در خانه بمانیم به مدت 3۰ روز طراحی 
و اجرا شد برترین ها مشخص شدند. به گزارش 
خبرنگار ما مهدی وکیل زاده و طاهره محمدی 
با کسب 33۰ امتیاز رتبه نخست و وحید الاهی 
با 245 امتیاز رتبه دوم را کسب کردند و علیرضا 
وکیل زاده با 2۰۶ امتیاز سوم شد، فرشاد نورانی 
و لیلا جلالی  مجیدی هم با 2۰2 امتیاز به طور 
مشترک چهارم شدند و فاطمه کفاشی با 2۰1 

امتیاز رتبه پنجم را به دست آورد.

 برنز دارتر طبسی 
در رقابت های نقش جهان

بانوی دارتر طبسی در مسابقات لیگ برتر نقش 
جهان عنوان سوم را به دست آورد. مسئول انجمن 
دوره  اولین  گفت:  ما  خبرنگار  به  طبس  دارت 
مسابقات دارت لیگ آنلاین نقش جهان با حضور 
1۶ بازیکن خانم از سراسر کشور برگزار شد که زهره 
فنجانی از خراسان جنوبی و عضو باشگاه کهکشان 
شهرستان طبس در این رقابت ها مقام سوم را به 
دست آورد. به گفته »وکیل زاده« همچنین طاهره 
محمدی دیگر بازیکن شهرستان که در این مسابقات 
حضور داشت با کسب 2۰ امتیاز هفتم و سمیرا سلیم 

از بیرجند با کسب 22 امتیاز چهارم شد.

پایین ترین سرانه 
ورزشی کشوردر خراسان 

جنوبی 

خراسان جنوبی پایین ترین سرانه فضای ورزشی 
در کشور را دارد. به گزارش خبرنگار ما مدیر کل 
ورزش و جوانان استان با بیان این مطلب گفت: 
سرانه فضای ورزشی استان در بخش ورزش و 
جوانان اعم از سرپوشیده و روباز 3۸ سانتی متر 
مربع است و در مجموع با احتساب دیگر بخش 
متر  سانتی   ۶7 به  میزان  این  خصوصی  های 
مربع می رسد. به گفته »عزیزی« در شهرستان 
های استان زیرکوه با 2۰ سانتی متر مربع سرانه 
فضای ورزشی کمترین سرانه و بیرجند با 27 
سانتی متر مربع، سربیشه32 سانتی متر مربع 
و درمیان 33 سانتی متر مربع در جایگاه های 

بعدی قرار دارند.

 قول مساعد مالیات 
در حوزه ورزش کارگری 

با  استان  کارگری  ورزش  مسئولان  دیدار  در 
مدیر کل مالیات قول هایی برای رفع مشکلات 
موجود مطرح شد. »ابوالفضل علیزاده بیرجندی 
« رئیس هیئت ورزش کارگری استان گفت: در 
این نشست نباتی مدیر کل امور مالیاتی استان در 
خصوص پیگیری و انعکاس مشکلات مطرح شده 
به مراجع ذی ربط قول داد و خواستار برگزاری 
نشست های مستمر با موضوع هم اندیشی در 
خصوص مسائل مشترک حوزه کاری با اداره 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان و حوزه 

ورزش کارگری شد.

حضور 19 دارتردر 
رقابت آنلاین کشوری 

مسـابقات دارت آنلاین کشـور بـا مدیریـت کمیته 
دارت مجـازی انجمـن دارت کشـور و بـه میزبانـی 
اسـتان هرمـزگان از روز گذشـته آغـاز شـد کـه از 
خراسـان جنوبـی 19 ورزشـکار در ایـن رقابـت 
ها حضـور دارنـد. بـه گـزارش »خراسـان جنوبی« 
علـی یوسـفی، امیـر مـداح، علـی رضـا فروتـن، 
امیـر حسـین صـادق پـور، سـمیرا سـلیم، فهیمـه 
زارعـی، مجتبـی فروتـن، نازنیـن نیـک منـش، 
مسـعود نباتی، جواد زیدری، ابوالفضل علیزاده، 
علیرضـا علیـزاده، علـی اصغـر زیـدری، حمیـد 
رضـا خسـروی، محمـد مهـدی علیـزاده، زهـرا 
علیـزاده، حمیـد مـرادی، علی رضـا محمـدزاده و 
رضا محمـدی ترکیب ورزشـکاران اسـتان در این 

رقابـت هـا را تشـکیل مـی دهنـد.

به سازی زورخانه شیر خدا در قاین

زهرایی- در روزهای تعطیلی مکان های ورزشی به دنبال شیوع کرونا، 
مسئولان زورخانه شیرخدای قاین برای استفاد بهینه از زمان اقدام به بازسازی 
و به سازی این زورخانه کردند. مدیر زورخانه شیرخدا به خبرنگار ما گفت : 
گسترش گود زورخانه به قطر 9 متر ، بزرگ تر کردن سردم زورخانه با ظرفیت 
اجرای چهار مرشد، ترمیم نمای داخلی و بیرونی و ... از جمله این اقدامات 
است.  »تقی زاده«  گفت : با هدف فراهم کردن شرایط برای فعالیت بیشتر افراد 

در زورخانه و جذب افراد بیشتر در این فضا اقدام به این کار کردیم.

همایش دوچرخه سواری به منظور ترویج حفظ محیط 
زیست در قاین برگزار شد.مسئول برگزاری همایش 
گفت: به مناسبت عید سعید فطر، 3۸ دوچرخه سوار 
عضو باشگاه فرهنگی ورزشی سبز قاین، مسیر شهر 
تا روستای بیناباج بخش نیمبلوک را به طور رفت و 
برگشت رکاب زدند.»مرتضی اکبرپور« افزود: این 
دوچرخه سواران با هدف فرهنگ سازی استفاده از 
دوچرخه و ورزش و تندرستی و کمک به حفظ محیط 
زیست، مسیر 13۰ کیلومتری را با توقف در مسیرهای 

نیمبلوک، خضری دشت بیاض، بیناباج رکاب زدند.

 مشاوره ورزشی 

10 نکته برای ورزشکاران 
مربیان ورزشي و متخصصان، براي یك ورزش مطلوب، رعایت 1۰ نكته مهم را ضروري مي دانند و آن را به 

شرح زیر توصیه مي كنند.
1- هنگام ورزش، باید مجاري تنفسي مانند، بیني، حلق و حنجره و برونش ها كه هوا را به داخل ریه ها هدایت 
مي كنند به طور کامل باز باشد. بنابراین باید دقت كرد كه شخص دچار گرفتگي بیني  یا لوزه هاي بزرگ و 

متورم و برونشیت نباشد.
2- كبد، جهازهاضمه، قلب و ریه ها باید سالم باشد و اعمال خود را به  طور صحیح انجام دهد.

3- ورزش باید تا حد امكان در هواي آزاد انجام شود.
4- هنگام ورزش نباید لباس زیاد به تن كرد و كفش ها نیز باید فاقد پاشنه باشد.

5- بدن باید تمیز باشد تا با تنفس طبیعي پوست، رفع سموم بدن امكان پذیر شود.
۶- ورزش نباید كمتر از دو ساعت پس از صرف غذا یا ناشتا انجام شود.
7- كودكان قبل از ورزش باید به اندازه كافي غذا مصرف كرده باشند.

۸-  ورزش در فصل زمستان باید به  طور شدید و در تابستان  ملایم انجام شود.
9- ورزش باید با ملایمت شروع شود و به تدریج شدت یابد. 

1۰ - پس از عرق كردن بدن، نباید در جریان هوا قرار گرفت یا آب سرد نوشید موضوع دیگر آن كه نباید یك 
مرتبه و ناگهان ورزش را متوقف کرد. 

 

همایش دوچرخه سواری در قاین 

 کنگ فو 
روی تاتامی 
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